
P r o t o k ó ł    Nr IX/2007 
_____________________________________________ 

z   s e s j i   Rady   Miejskiej  w  B y  t o w i e 
  z dnia 30 maja 2007 r. 

 
 

Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności, tj. 19  
radnych. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście. 
Lista osób zaproszonych w załączeniu do protokołu.  
 
Przewodniczył w obradach Pan Janusz Wiczkowski – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając sesję Rady Miejskiej w Bytowie, stwierdził quorum 
radnych, przy którym moŜe obradować i podejmować uchwały Rada Miejska  
w Bytowie. 
 
 Na wstępie przywitał wszystkich radnych, zaproszonych gości, 
przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, Starostwa Powiatowego, jednostek podległych 
gminy Bytów, sołtysów, zarządów osiedlowych, prasy, radia, telewizji lokalnej  
oraz pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom sesji. 
 
Do zaproponowanego porządku obrad uwag nie wniesiono. 
 
Wobec powyŜszego porządek obrad został przyjęty w niezmienionym brzmieniu: 
1.   Otwarcie sesji. 
2.   Przedstawienie porządku obrad. 
3.   Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Sprawozdanie Burmistrza Miasta Bytowa z działalności między sesjami. 
6.   Bezrobocie w gminie Bytów: 
      - charakterystyka działań w zakresie zwalczania bezrobocia, 
      - przeciwdziałania skutkom wysokiego bezrobocia realizowane w gminie Bytów.   
7.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

• określenia rodzaju świadczeń, warunków i sposobu ich przyznawania w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli z placówek oświatowych prowadzonych 
przez gminę Bytów, 

• połączenia samorządowych instytucji kultury – Miejskiego Domu Kultury  
i Zarządu  Kompleksu Zamkowego w Bytowie i utworzenia Bytowskiego 
Centrum Kultury w Bytowie, 

• nadania statutu Bytowskiemu Centrum Kultury w Bytowie, 
• zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2007 r. 
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• rozpatrzenia skargi z dnia 17 kwietnia 2007 r. na działalność Burmistrza Miasta  
           Bytów. 
8.   Odpowiedzi na interpelacje radnych.     
9.   Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u. 3. 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej został przyjęty jednogłośnie. Uwag   
do ww. protokołu nie zgłoszono.  
 
Ad. pkt-u. 4. 
 

W ramach interpelacji radni podnieśli następujące zagadnienia. 
 
- radny Jerzy Wyczk wystąpił z zapytaniem do Burmistrza Miasta – Jaka była 
opinia i uzasadnienie przyznania nagrody rocznej członkom Zarządu Spółki  
z o.o. Wodociągi Miejskie w Bytowie, tj. dyrektorowi (20 tys. zł) oraz głównej 
księgowej (18 tys. zł), łącznie ok. 40 tys. zł.? 
 
Zdaniem radnego jest to kwota zbyt wygórowana, która wstrząsnęła społeczeństwem. 
Poza tym bez uchwały Rady Miejskiej, Spółka Wodociągi Miejskie podwyŜszyła cenę 
wody i zrzut ścieków, dlaczego w tej sytuacji nie wypowiedziała się Rada Miejska. 
Poza tym Spółka za ostatni kwartał przyniosła straty, a tymczasem Burmistrz  
„lekką ręką” przyznał nagrody członkom Zarządu. Stanowczo opowiedział  
się za kadencyjnością na stanowisko dyrektora Spółki Wodociągi Miejskie w Bytowie. 
Powiedział, jeŜeli mamy wybierać w drodze konkursu dyrektorów Bytowskiego 
Centrum Kultury czy MOSiR-u, to wybierajmy teŜ co 5 lat dyrektora Wodociągów 
Miejskich. 
 
- radny Marian Konkel wystąpił z pytaniem - Czy Urząd Miejski wystąpił z pismem 
do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie budowy chodnika w Pomysku Małym? 
 
Czy Urząd Miejski wystąpił z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 
wykonania przepustu pod drogą powiatową przy byłym Zakładzie Rolnym  
w Pomysku Wielkim?  
 
w sprawie: wykonania barierek ochronnych przy przystanku PKS  

na terenie byłego Zakładu Rolnego w Pomysku Wielkim. 
w sprawie: ustawienia znaku ograniczenia prędkości na skrzyŜowaniu dróg 

Pomysk Wielki – śukówko (przy tzw. domach celnych).  
w sprawie: utwardzenia pobocza drogi wojewódzkiej od Jelenia  

do Pomyska Wielkiego. 
 
Jednocześnie prosi, aby odpowiedzi w tej sprawie były kierowane nie tylko  
do Burmistrza Miasta, ale takŜe do Rad Sołeckich.  
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Jakie są warunki uzyskania dla rolników współfinansowania ze środków 
unijnych do wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków? 
 
- radna Barbara Pobłocka 
 
w sprawie: wyrównania pobocza drogi (na odcinku Przyborzyce- Grzmiąca). 
w sprawie: uporządkowania pobocza drogi w kierunku Ząbinowic (wykoszenie 

trawy, wycięcie krzewów). 
 
- radna Danuta Michnowicz równieŜ podniosła bulwersującą sprawę, która 
wywołała wśród społeczeństwa duŜe niezadowolenie, w związku z przyznaniem 
przez Burmistrza Miasta nagród dla członków Zarządu Spółki Wodociągi 
Miejskie, zwaŜywszy na fakt, iŜ Spółka za I kw. 2007 r. wykazała straty  
w wysokości 80.000 zł. W związku z powyŜszym zwróciła się do Burmistrza Miasta  
z następującymi pytaniami: 
1. Jaką podstawę prawną zastosowała Rada Nadzorcza Spółki Wodociągi Miejskie  
    do określenia wysokości nagrody.  
    Dlaczego nie jest to nagroda do wysokości od 4 do 5-krotnych poborów lub  
    1–krotnych poborów? 
2. Czy Spółka posiada regulamin bądź statut. 
3. W 2006 roku Spółka Wodociągi Miejskie wykazała zysk brutto w kwocie      
    120.000 zł, netto 91.200 zł, który został rozliczony do „0”.  
    W związku z powyŜszym zapytała, z jakiego funduszu przyznano nagrody? 
 
W dalszej części swojego wystąpienia podkreśliła, iŜ mieszkańcy miasta  
są zbulwersowani taką sytuacją, kojarzą wypłatę nagród z corocznym podniesieniem 
taryf za wodę i zrzut ścieków.   
 
- radny Edward Wałdoch 
 
w sprawie: uporządkowania skweru przy ul. Nad Borują (wykoszenie trawy, 

odchwaszczenie, naprawa ławek).  
w sprawie: wyeliminowania nieprzyjemnego zapachu – odoru wydobywającego 

się z kanalizacji miejskiej Nad Borują. 
 
- radny Ludwik Lenc zapytał, dlaczego w konkursie na stanowisko dyrektora  
MOSiR-u odpadły zgłoszone kandydatury? Jakich merytorycznych oczekiwań  
nie spełnili ww. kandydaci? Czy był to konkurs, czy komisja kwalifikacyjna? 
Wg radnego była to decyzja polityczna niŜ merytoryczna.   
 
w sprawie: zagospodarowania odpadów. 
Pytanie: 
 Na jakim etapie jest opracowane nowe porozumienie międzygminne? 
 
w sprawie: stałego umocowania bramek na boisku gimnazjum nr 1 w Bytowie 
  przy ul. Mierosławskiego. 
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- radny Jarosław Gawin 
 
w sprawie: doposaŜenia jednostek OSP w niezbędny sprzęt do akcji gaśniczych  

i zawodów straŜackich. 
Pytanie: 
          Kiedy nastąpi doposaŜenie jednostek OSP? 
 
w sprawie: braku uczestnictwa władz miasta w spotkaniu Cechu Rzemiosł 

RóŜnych w Bytowie. 
Pytanie: 
          Dlaczego nikt z Burmistrzów nie uczestniczył w tym spotkaniu? 
 
w sprawie: ustalenia ceny wody i ścieków. 
Pytanie: 
 Czy Rada Miejska będzie miała wpływ na jej ustalenie, czy teŜ nie. Czy Spółka 

sama dokona podwyŜki, jak to miało miejsce w ostatnim czasie?  
 
w sprawie: wykoszenia poboczy dróg w gminie Bytów. 
 
- radny Marian Miazga 
 
w sprawie: wydobywającego się fetoru na Osiedlu Drzymały 18 i ul. Nad Borują. 
 
Pytanie: 
 Kiedy zostanie wyeliminowany nieprzyjemny zapach, który wciąŜ jest 

wyczuwalny? 
 
w sprawie: naprawy dziur na parkingu przy ul. Podzamcze. 
w sprawie: przywrócenia parkingu dla petentów przy ul. Drzymały  

(przed sklepem). 
w sprawie: wyznaczenia parkingu w strefie zamieszkania przy ul. Wojska 

Polskiego. 
w sprawie:  wyznaczenia miejsc postojowych (parkingu) dla inwalidów przy  

ul. Podzamcze (od plebanii do kościoła).  
w sprawie: wydzierŜawienia bosmanki nad j. „Jeleń” z zaliczeniem nakładów  

na poczet czynszu.  
Pytanie: 

     Kiedy zostanie podjęta decyzja o jej wydzierŜawieniu? 
Zdaniem radnego bosmanka do tej pory nie znalazła dzierŜawcy, obiekt niszczeje, 
nadal nie jest wyremontowany. Remont bosmanki pochłonął znaczną kwotę  
(100 tys. zł.), czy nie naleŜałoby obniŜyć cenę? 
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- radny Kazimierz Kerlin prosi o odpowiedź pisemną w sprawie naboru dzieci  
do przedszkoli. 
 
Pytanie: 

Ile dzieci przyjęto do poszczególnych przedszkoli, ile nie zostało przyjętych,  
w jakim wieku oraz w jaki sposób problem ten zamierza rozwiązać Burmistrz 
jeŜeli chodzi o dzieci nie przyjęte do przedszkoli?  

 
- radny Marek Osiński 
 
w sprawie: danych dotyczących dalszego funkcjonowania Programu Odnowy 

Wsi Pomorskiej. 
w sprawie: remontu ul. Polnej. 
w sprawie: budowy chodnika ze ścieŜką rowerową w kierunku wsi Udorpie. 
 
Pytanie: 

    Kiedy przewidziany jest termin realizacji tej inwestycji? 
 
w sprawie:  utworzenia placu zabaw w Udorpiu. 

  
Pytanie: 

Czy nie naleŜałoby rozwaŜyć moŜliwość pozyskania (przejęcia) gruntu część 
boiska szkolnego znajdującego się w centrum wsi a będącego własnością szkoły 
nr 5, zwaŜywszy na fakt, iŜ do szkoły w Udorpiu uczęszcza niewielka liczba 
uczniów a wielkość gruntu przekracza dalece potrzeby tej szkoły.  

 
- radny Stanisław Borzyszkowski 

 
w sprawie:  przejęcia nieruchomości od PKP na rzecz gminy Bytów. 
w sprawie: naprawy dziur przy wjeździe na parking przy ul. Wolności – 

Podzamcze. 
 
- radna Beata Bigda-Świątek 
 
w sprawie: remontu parku Jordanowskiego przy ul. Mierosławskiego 

(ogrodzenie). 
w sprawie: zainstalowania spowalniaczy ruchu przy ul. Mierosławskiego. 
w sprawie: usunięcia zastoisk wody z ścieŜki biegnącej wokół zamku 

bytowskiego.  
 
- radny Janusz Wiczkowski prosi o udzielenie odpowiedzi pisemnej na nw.      
  interpelację  
w sprawie: zabudowy (pomosty, domki wypoczynkowe) w pasie otuliny Jeziora  

Gubisz. 
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Pytania: 

 Czy stojące na działce Pani Recy domki letniskowe, przyczepki i inne 
budowle zostały postawione zgodnie z prawem? 

 Czy budowane pomosty i zniszczenie linii brzegowej nie powinno skutkować 
interwencją odpowiednich słuŜb Urzędu Miejskiego (treść pisemnej 
interpelacji w załączeniu do protokołu)? 

 
Zgłoszono 36 interpelacji w tym 2 na piśmie.  

 
Ad. pkt-u. 5. 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta Bytowa z działalności pomiędzy sesjami złoŜył 
Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. Uwag 
do złoŜonego sprawozdania nie było. 

 
Jednocześnie udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Stanisława 
Borzyszkowskiego w sprawie przejęcia nieruchomości od PKP na rzecz gminy Bytów. 
17 maja 2007 r. odbyło się spotkanie w Oddziale Gospodarki Nieruchomościami  
PKP SA w Gdańsku, w trakcie którego ustalono ostateczną wersję projektu umowy 
przejęcia w nieodpłatny zarząd linii kolejowej nr 212 Lipusz – Korzybie oraz ustalono 
dwustronnie wykaz składników majątkowych na odcinku Libusz – Bytów. Ponadto 
ustalono z Instytutem Rozwoju i Promocji Kolei Spółka z o.o. w Warszawie projekt 
umowy w sprawie opracowania ekspertyzy rewitalizacji komunikacji kolejowej  
dla miasta Bytowa łącznie z udziałem Instytutu w ustaleniu kryteriów wyboru 
zarządcy infrastruktury kolejowej i operatora linii kolejowej, jak równieŜ udziału  
w ich wyborze.   

 
Ad. pkt-u. 6. 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej  
p. Janusz Wiczkowski poinformował, iŜ temat związany z bezrobociem w Gminie 
Bytów został podzielony na dwa oddzielne tematy. Pierwszy dotyczy charakterystyki 
działań w zakresie zwalczania bezrobocia, który zostanie przedstawiony  przez 
Powiatowy Urząd Pracy w Bytowie, natomiast drugi dotyczy przeciwdziałania 
skutkom wysokiego bezrobocia realizowany przez Gminę Bytów. Stan bezrobocia  
w gminie Bytów z ramienia Powiatowego Urzędu Pracy na kaŜdej Komisji stałej Rady 
Miejskiej omówiła p. Krystyna Dykier – Zastępca Dyrektora PUP, poza tym radni  
w tej sprawie otrzymali materiały. Jednocześnie stwierdził, iŜ wzrost bezrobocia został 
zatrzymany. Sytuacja na rynku pracy poprawiła się, co wynika ze spadku stopy 
bezrobocia w powiecie, która obniŜyła się w przeciągu roku o 5 punktów 
procentowych. W końcu kwietnia 2007 roku w gminie Bytów zarejestrowanych  
w Urzędzie było 2 073 osoby, tj. o 624 osoby mniej aniŜeli w roku ubiegłym. Środki 
finansowe zaangaŜowane w realizację programów na rzecz promocji zatrudnienia  
i łagodzenia skutków bezrobocia wynoszą 7 766,5 tys. zł, co stanowi 60,3 % ogółu 
środków, które przeznaczono głównie na rozwój małych i średnich firm. Środki 
Funduszu Pracy zaangaŜowane na realizację programów na rzecz promocji 
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zatrudnienia i łagodzenia skutków bezrobocia w okresie od 1.01.2007 r.  
do 30.04.2007 r. wynosiły ogółem 7 766,5 tys. zł, w tym Gmina Bytów 1 577,5 tys. zł.  

 
Następnie głos zabrała p. Ewa Kulaszewicz – Kierownik Wydziału Spraw 
Obywatelskich i Społecznych, która omówiła przeciwdziałanie skutkom wysokiego 
bezrobocia realizowane w gminie Bytów. Informacja w załączeniu do protokołu.  

 
Ogłoszono 15 minutową przerwę w obradach sesji 

 
Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad  
a mianowicie podjęcie uchwał. 

 
Ad. pkt-u. 7. 
 

Podjęcie uchwał: 
 
w sprawie: określenia rodzaju świadczeń, warunków i sposobu ich  

przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli  
z placówek oświatowych prowadzonych przez gminę Bytów. 

 
Projekt uchwały omówił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik informując,  
Ŝe od 1.01.2007 r. na jednostki samorządu terytorialnego został nałoŜony obowiązek 
określenia rodzaju świadczeń przyznawanych nauczycielom warunków i sposobu 
przyznawania środków z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli.  
 
Następnie stanowisko Komisji Edukacji Kultury i Sportu przedstawił  
jej Przewodniczący p. Jarosław Gawin informując, iŜ Komisja ww. projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. Uwag do ww. projektu uchwały nie wniesiono.  
 
Ww. projekt uchwały poparła radna Danuta Michnowicz powiedziała, iŜ dobrze  
się stało, Ŝe wprowadzono ujednolicenie przyznając zasiłki zdrowotne zarówno 
nauczycielom czynnym zawodowo, jak równieŜ emerytom i rencistom. Poza tym 
projekt ten został uzgodniony ze związkami zawodowymi.       
 
W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/67/2007 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 30.05.2007 r. – jednogłośnie przyjęła.  
 

W głosowaniu nie brał udziału radny Kazimierz Kerlin, który opuścił obrady sesji o godz. 11.50 

 
w sprawie: połączenia samorządowych instytucji kultury – Miejskiego Domu 

Kultury i Zarz ądu Kompleksu Zamkowego w Bytowie i utworzenia 
Bytowskiego Centrum Kultury w Bytowie. 

 
Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza informując, iŜ na ostatniej sesji 
Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie woli utworzenia spółki handlowej 
zajmującej się promocją powiatu bytowskiego. Do tego czasu moŜna było składać 
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wnioski i uwagi, które po części zostały uwzględnione. Najwięcej kontrowersji  
na ostatniej sesji Rady Miejskiej wywołała dyskusja co z pracownikami. OtóŜ zapis 
ten został szczegółowo zawarty w § 6 niniejszej uchwały mówiący o tym  
cyt. „Pracownicy połączonych instytucji kultury stają się z dniem 1.06.2007 r. 
pracownikami Centrum, a Centrum przejmuje wszystkie prawa i obowiązki 
wynikające ze stosunków pracy. Dyrektor Centrum wybierany będzie w drodze 
konkursu. Będzie on musiał składać sprawozdanie ze swojej działalności. Do czasu 
powołania Dyrektora obowiązki te pełnić będzie p. Marian Gospodarek. Przy 
połączeniu obu jednostek moŜna w sposób bardziej efektywny wykorzystać środki 
finansowe. Kolejną przyczyną połączenia obu instytucji kultury jest udoskonalenie  
i zwiększenie efektywności rozwiązań organizacyjnych. W wyniku połączenia obu 
instytucji utworzona zostanie jedna instytucja pod nazwą Bytowskie Centrum 
Kultury.   
 
Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku 
głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr IX/68/2007 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 30.05.2007 r. – przyjęła.  
 
w sprawie: nadania statutu Bytowskiemu Centrum Kultury w Bytowie. 
 
Autopoprawkę do ww. projektu uchwały zgłosił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik, 
aby w § 3 zmienić zapis cyt. „Uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 dni od dnia 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Jednocześnie 
poinformował, iŜ ww. projekt uchwały ściśle wiąŜe się z poprzednią uchwałą  
o połączeniu instytucji kultury: MDK i ZKZ. W wyniku połączenia instytucji kultury, 
którego celem będzie efektywniejsze wykorzystanie środków finansowych  
oraz kadrowych powstanie nowa instytucja pod nazwą Bytowskie Centrum Kultury. 
Instytucji tej zgodnie z ustawą o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej 
nadaje się nowy statut.  
 
Komisje stałe Rady Miejskiej ww. projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.  
Nie wnosząc Ŝadnych uwag. 
 
W głosowaniu: (16-za, p-0, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr IX/69/2007 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 30.05.2007 r. – przyjęła.  
 

Na posiedzenie obrad sesji Rady Miejskiej przybył radny Stanisław Marmołowski – godz. 12.00. 
 

w sprawie: zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii  
na 2007 rok.  

 
Zmiany w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2007 rok szczegółowo omówił 
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Zastępca Burmistrza p. Adam Leik na podstawie załącznika nr 1,2 i 3 do niniejszej 
uchwały. Dla porównania przybliŜył radnym stawki ościennych gmin (Miastka  
i Chojnic) za realizację zadań wynikających z gminnego programu profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2007 
rok, które są znacznie wyŜsze od naszych stawek.  
 
Opinia Komisji merytorycznej w tej sprawie była pozytywna (Komisja Potrzeb 
Społecznych). 
 
W dyskusji radna Danuta Michnowicz wyraziła zadowolenie, Ŝe środki na realizację 
programu pokrywane są z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ i podawanie 
napojów alkoholowych.  
 
W głosowaniu: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/70/2007 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 30.05.2007 r. – jednogłośnie przyjęła.  
 
w sprawie: rozpatrzenia skargi z dnia 17 kwietnia 2007 r. na działalność 

Burmistrza Miasta Bytów. 
 
Z uzasadnieniem do ww. projektu uchwały radni zostali szczegółowo zapoznani  
na posiedzeniach Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie. I tak:   
 

1. Komisja Edukacji Kultury i Sportu po zapoznaniu się z treścią skargi uznała,  
Ŝe skarga na burmistrza nie zasługuje na uwzględnienie, poniewaŜ pobór 
pospółki z działki nr 13 obręb Bytów – 105 przy ul. Polnej 8 w Bytowie  
nie miał charakteru stałej eksploatacji, a był jednorazowym działaniem 
związanym z niwelacją skarpy wzdłuŜ granicy z nieruchomością p. Stefana 
Szulista, która została zabezpieczona i umocniona. Czynności zabezpieczające 
dokonane przez właściciela działki 13 eliminują zagroŜenia.  

2. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie. 

3. Komisja BudŜetu i Programowania Rozwoju Gminy jw. 
4. Komisja Potrzeb Społecznych jw. 

 
W dyskusji nikt z radnych nie wziął udziału. 
 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie 
ogólne. 
 
W głosowaniu: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/71/2007 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 30.05.2007 r. – jednogłośnie przyjęła. 
 
 

Na obrady sesji ponownie przybył radny Kazimierz Kerlin 
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Ad. pkt-u. 8. 
 

w sprawie: przyznania nagrody rocznej członkom Zarządu Spółki Wodociągi 
Miejskie w Bytowie. 

 
Odp. udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka informując, iŜ wniosek  
o przyznanie nagrody rocznej członkom Zarządu Spółki złoŜyła Rada Nadzorcza,  
a w jej imieniu podpisał przewodniczący p. Bogdan Gierszewski. Zdaniem Rady 
Nadzorczej – wiedza, doświadczenie i zaangaŜowanie członków zarządu gwarantuje 
stały rozwój firmy oraz bezpieczeństwo w zakresie dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków. Ponadto Spółka Wodociągi prowadzi działalność usługową 
w innych dziedzinach, które gwarantują jej stabilną sytuację. W naszych gminnych 
spółkach członkowie zarządu są powoływani na czas nieokreślony.  
W akcie przekształcenia przedsiębiorstwa komunalnego w Spółkę z 1992 roku  
nie przewidziano kadencyjności. Nie oznacza to, Ŝe nie moŜna byłoby takiego zapisu 
wprowadzić aktualnie. 
 
Następnie Skarbnik Miasta p. Tomasz Franciszkiewicz odniósł się do interpelacji 
radnej Danuty Michnowicz. 
 
- Jaki wpływ miała nagroda na sytuację finansową Spółki. 
 
Wydatki Spółki kształtują się następująco: - na płace spółka wydaje 31 %,  
- na inwestycje 21 %, - koszty remontu 15 % oraz inne koszty stałe i zmienne 33 %,  
co daje ogółem 100 %. 
 
- Z jakiego funduszu wypłacono nagrody. 
 
W Spółce nie ma takiego składnika wynagrodzenia, takie nagrody nie są planowane, 
natomiast są wypłacane w cięŜar funduszu płac roku bieŜącego, tym samym obciąŜają 
koszty płac za rok bieŜący. JeŜeli chodzi o wynik finansowy, który na początku I kw. 
jest wynikiem ujemnym nie wpływa na kondycję finansową Spółki. W ciągu roku 
sytuacja ta diametralnie się zmienia i na koniec czerwca na pewno będzie wykazany 
zysk. Na początku roku obrotowego dynamika wydatków i kosztów jest nie 
współmierna do wpływów. Spółka ma zaplanowane wpływy na podstawie 
prognozowanej sprzedaŜy wody za określoną stawkę, natomiast wydatki i koszty  
na początku roku są zawsze większe, tak się dzieje praktycznie w kaŜdej firmie. JeŜeli 
chodzi o stratę to spółka wykazała w miesiącu kwietniu ok. 30 tys. zł, natomiast  
nie ma to wpływu na kondycję finansową spółki. Spółka z tego tytułu nie zaciągnęła 
Ŝadnego kredytu ani teŜ poŜyczki. Wynik finansowy w spółce określa się na podstawie 
rocznego bilansu, który za rok ubiegły był wynikiem dodatnim. Wydatki i koszty  
na początku roku maleją, natomiast dynamika wpływów rośnie.  
 
- Jaka podstawę prawną zastosowała Rada Nadzorcza Spółki WM do określenia 
wysokości nagrody. 
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Odp.  udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka stwierdzając, iŜ Rada Nadzorcza 
Spółki WM w swoim wniosku o przyznanie nagrody rocznej nie przywołała podstawy 
prawnej, która nie ma wpływu na waŜność wniosku, poniewaŜ jest zgodna z uchwałą 
Zarządu Miejskiego w Bytowie z dnia 30.05.2001 r. Zgodnie z powyŜszą uchwałą 
wysokość nagrody rocznej dla członków Zarządu spółek nie moŜe przekroczyć 
trzykrotnego przeciętnego wynagrodzenia z roku ubiegłego. Nagroda moŜe być 
przyznana, gdy: 
- poprawiono wyniki finansowe; 
- wzmocniono pozycję rynkową lub branŜową firmy; 
- efektywnie wdraŜany jest plan rozwoju; 
- terminowo są regulowane zobowiązania o charakterze publicznoprawnym; 
- uzyska się zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok ubiegły. 
W związku z powyŜszym zgodnie z decyzją Rady Nadzorczej wszystkie ww. warunki 
zostały spełnione, dlatego Rada Nadzorcza wnioskowała o przyznanie takich nagród. 
Jednocześnie nadmienił, Ŝe członkowie zarządu nie otrzymują „trzynastek”, które  
dla pozostałych osób są obligatoryjne. Ponadto płace członków zarządu  
nie uwzględniają dodatków za staŜ. Nagrody roczne członkom zarządu przyznawane 
były corocznie. W roku ubiegłym były one nieco niŜsze niŜ w roku bieŜącym  
i wynosiły odpowiednio: 
- 15 912 zł brutto 
- 12 095 zł brutto 
W roku bieŜącym nagrody wynosiły 19 095 zł dla dyrektora oraz 15 213 zł dla jego 
zastępcy.  
 
 - Czy Spółka posiada regulamin bądź statut. 
 
Odp.  udzieliła p. Danuta Gawarecka – Radca Prawny stwierdzając, iŜ Spółka nie ma 
takiego obowiązku posiadania regulaminu czy teŜ statutu, ale teŜ nie ma Ŝadnych 
przeszkód prawnych aby takie akta prawa posiadać. W przypadku spółek 
kapitałowych jedynym dokumentem jest statut bądź akt załoŜycielski. W przypadku 
naszej spółki jest to pierwszy akt przekształcenia, który ulegał zmianom. Umowa 
Spółki została sporządzona przez notariusza. Innych dokumentów poza umową spółka 
nie posiada.  
 
w sprawie: zagospodarowania odpadów.     
 
Odp.  udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka informując, iŜ 11.04.br. w Urzędzie 
Miejskim w Bytowie odbyło się posiedzenie Rady Porozumienia Gmin dot. wspólnego 
systemu gospodarki odpadami. Na posiedzenie zostali zaproszeni przedstawiciele  
17 gmin sygnatariuszy porozumienia oraz przedstawiciele gmin: Miastko, 
Kościerzyna, StęŜyca, które takŜe wyraziły wolę przystąpienia do międzygminnej 
współpracy w gospodarce odpadami. Ustalono, Ŝe zostanie przygotowany projekt 
umowy spółki oraz porozumienie w zakresie wypowiadania umowy zarówno jednej 
jak i drugiej strony. 12.06.2007 r. odbędzie się kolejne spotkanie, na którym 
prawdopodobnie nastąpi podpisanie aneksu do porozumienia. Aktualnie 
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opracowywane jest nowe porozumienie międzygminne obejmujące 17 gmin. Do nowej 
spółki deklarują przystąpienie kolejne trzy gminy: Kościerzyna, StęŜyca, Tuchomie.  
 
w sprawie:  doposaŜenia jednostek OSP w niezbędny sprzęt do akcji gaśniczych  

i zawodów straŜackich. 
  
Odp. udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka stwierdzając iŜ radny jako członek 
Zarządu OSP powinien sam ten problem zgłosić do Komendanta OSP. Jedyny 
problem to brak środków na pełne sfinansowanie  wszystkich potrzeb zgłaszanych 
przez jednostki. Natomiast aktualnie wszystkie jednostki zostaną doposaŜone w sprzęt 
niezbędny do udziału w zawodach i akcjach gaśniczych.  
 
w sprawie: braku uczestnictwa władz miasta w spotkaniu Cechu Rzemiosł 

RóŜnych w Bytowie. 
  
Odp.  udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka stwierdzając, iŜ w tym czasie 
przebywał z Zastępcą Burmistrza z wizytą w Szwecji, natomiast drugi Zastępca 
Burmistrza był na spotkaniu w Szkole Podstawowej w Pomysku Wielkim w jego 
imieniu był Kierownik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu p. Henryk Szymanowski, 
takŜe z ramienia Urzędu był przedstawiciel, który uczestniczył w spotkaniu Cechu. 
 
w sprawie: ustalenia ceny wody i ścieków. 
 
Odp.  udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka stwierdzając, iŜ stawki wody  
i ścieków zaproponowane przez Spółkę będą przedstawione Radzie do zatwierdzenia  
i na pewno taka sytuacja się nie powtórzy jaka miała miejsce w ubiegłej kadencji. 
 
w sprawie: danych dotyczących dalszego funkcjonowania Programu Odnowy 

Wsi Pomorskiej. 
 
Odp. udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka oznajmiając, iŜ Program Odnowy 
Wsi Pomorskiej funkcjonował, jak na razie do 2006 r.  w ramach tego programu m.in. 
Gmina Bytów pozyskała w 2006 r. do realizacji boisko sportowe w Gostkowie  
na kwotę  60.000,- (ogólna kwota 101.439,70 zł). W bieŜącym roku ze środków, które 
nie zostały wydatkowane w 2006 roku Zarząd Województwa wybrał z listy 
rezerwowej do dofinansowania dalszych 12 zadań, m.in. dofinansowano budowę 
wodociągu w Studzienicach. Na temat dalszego funkcjonowania tego Programu brak 
danych. W ubiegłym roku przyznano 6 mln. zł, natomiast w tym roku 2 mln. zł.  
 
w sprawie: budowy chodnika ze ścieŜką rowerową w kierunku wsi Udorpie. 
 
Odp. udzielił Burmistrz Miasta p. Ryszard Sylka stwierdzając, iŜ w tegorocznym 
budŜecie na ten cel nie ma środków, ani tez nie ma moŜliwości pozyskania 
dodatkowych środków. Zadanie to naleŜy ująć przy konstrukcji przyszłorocznego 
budŜetu na rok 2008.  
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w sprawie: wykoszenia poboczy dróg w gminie Bytów. 
w sprawie: wyrównania pobocza drogi (na odcinku Przyborzyce- Grzmiąca). 
w sprawie: uporządkowania pobocza drogi w kierunku Ząbinowic (wykoszenie 

trawy, wycięcie krzewów). 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik informując, iŜ w tej sprawie odbyło 
się spotkanie z przedstawicielami firm: ZDP, ZDK, oraz z ZDW w celu właściwego 
utrzymania czystości i porządku tych dróg. Dyskutowano równieŜ nad wyborem firm, 
które będą te zadania realizowały w sezonie letnim.    
 
w sprawie: stałego umocowania bramek na boisku gimnazjum nr 1 w Bytowie 
  przy ul. Mierosławskiego. 
 
Odp. udzielił p. Adam Leik informując, iŜ w trakcie przerwy sesji Rady Miejskiej 
osobiście dokonał przeglądu stwierdzając, iŜ zostały one prawidłowo zamontowane,  
i  nie stwarzają zagroŜenia.   
 
w sprawie naboru dzieci do przedszkoli. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik stwierdzając, iŜ odpowiedź w tej 
sprawie zostanie udzielona na piśmie, niemniej jednak dodał, iŜ faktycznie liczba 
dzieci nie przyjętych do przedszkoli wynosi 120 osób, która zapewne jest zawyŜona, 
gdyŜ rodzice składają do kilku placówek jednocześnie wnioski o przyjęcie ich dzieci. 
Dla złagodzenia sytuacji w Przedszkolu nr 2 w Bytowie od 1 września 2007 r. 
utworzony zostanie jeden oddział dla dzieci od 3-5 lat o wydłuŜonym czasie pracy  
od godziny 6.30 do 16.00.   
 
w sprawie: uporządkowania skweru przy ul. Nad Borują (wykoszenie trawy, 

odchwaszczenie, naprawa ławek).  
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik powiedział, iŜ obecnie trwają prace 
związane z wykaszaniem traw zarówno w parku przy ul. Nad Borują jak i przy  
ul. Miłej przez pracowników interwencyjnych. Trwają takŜe prace remontowe ławek 
lub ich wymiana na nowe w centrum miasta. 
  
w sprawie: konkursu na stanowisko dyrektora  MOSiR-u. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Adam Leik informując, iŜ zgodnie  
z zarządzeniem Burmistrza z dnia 12.04. br. Komisja konkursowa dokonała 
weryfikacji osób startujących do konkursu na stanowisko dyrektora. W skład komisji 
konkursowej weszli: Zastępca Burmistrza p. Adam Leik, Sekretarz Miasta p. Zenon 
Smantek oraz Kierownik Wydziału Edukacji i Promocji p. Henryk Szymanowski.  
Do naboru przystąpiły 4 osoby. W I etapie weryfikacji okazało się, iŜ tylko 2 osoby 
spełniły warunki naboru, które zostały zaproszone na rozmowę kwalifikacyjną.  
W trakcie rozmów, kaŜdemu z kandydatów zadano 6 pytań, którzy musieli zdobyć 
maksymalnie 72 punkty. Jednak Ŝaden z tych kandydatów takiej ilości punktów  
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nie uzyskał. KaŜdy z członków Komisji oceniał indywidualnie. Jednocześnie 
podkreślił, i Ŝ media zrobiły tę sprawę polityczną. Kandydaci zostali ocenieni rzetelnie, 
zgodnie z naszymi sumieniami. Nie było Ŝadnych uzgodnień.    
 
w sprawie: realizacji wniosków z zebrań wiejskich.  
 
Odp.  udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz informując, iŜ wszystkie 
wnioski w tej sprawie zostały skierowane do poszczególnych zarządców dróg, nie 
mniej jednak zgodnie z sugestia radnego odpowiedzi w tej sprawie będą równieŜ 
kierowane do Rad Sołeckich.  
 
w sprawie: współfinansowania rolników ze środków unijnych do wykonania 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając, iŜ gmina jest 
zobowiązana do realizacji zbiorowego oczyszczania ścieków. Indywidualna realizacja 
nie moŜe być finansowana z budŜetu gminy. Zainteresowane osoby mogą jedynie 
otrzymać preferencyjne kredyty z banku BOŚ Koszalin. 
 
w sprawie: uporządkowania skweru przy ul. Nad Borują (wykoszenie trawy, 

odchwaszczenie, naprawa ławek).  
w sprawie: wyeliminowania nieprzyjemnego zapachu – odoru wydobywającego 

się z kanalizacji miejskiej Nad Borują. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając, iŜ juŜ 
rozpoczęła się akcja wykaszania traw i uporządkowania poboczy dróg. JeŜeli chodzi  
o wydobywający się fetor przy ul. Nad Borują i ul. Drzymały to nie ma takiego 
zagroŜenia. Ilekroć są zgłoszenia, czujniki tego nie odczytują. Być moŜe  
są to indywidualne odczucia mieszkańców. Problem jest rozwiązywany za pomocą 
środków chemicznych neutralizujących zapachy. Związki chemiczne są odczytywane 
przez specjalną aparaturę tzw. czytniki, które nic nie wykazują. Być moŜe problemu 
tego nie da się wyeliminować.  
 
w sprawie: naprawy dziur na parkingu przy ul. Podzamcze. 
w sprawie: naprawy dziur przy wjeździe na parking przy ul. Wolności – 

Podzamcze. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając, iŜ teren ten 
naleŜy do Zarządcy Kompleksu Zamkowego, który powinien dbać o swój teren, 
aczkolwiek w ostatnim czasie nie moŜna się z nim skontaktować. JeŜeli nadal będzie 
taka sytuacja, to postaramy się we własnym zakresie zadanie to wykonać.  
 
w sprawie:  wyznaczenia miejsc postojowych (parkingu) dla inwalidów przy  

ul. Podzamcze (od plebanii do kościoła).  
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Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając, iŜ nie ma  
technicznych moŜliwości wykonania tego zadania.   
 

w sprawie: przywrócenia parkingu dla petentów przy ul. Drzymały  
(przed sklepem). 

w sprawie: wyznaczenia parkingu w strefie zamieszkania przy ul. Wojska 
Polskiego. 

 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając, iŜ do czasu 
przejęcia tych dróg przez gminę nie ma moŜliwości wykonania tego zadania, z uwagi 
na odmienne zdanie Zarządu Dróg Wojewódzkich jeŜeli chodzi o kwestię zmiany 
oznakowania przy ulicy Drzymały.    
 
w sprawie: naprawy ogrodzenia parku Jordanowskiego przy ulicy 

Mierosławskiego oraz zainstalowania spowalniaczy ruchu na tej 
ulicy. 

 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz oznajmiając, iŜ drobne 
prace remontowe w parku tym będą robione, natomiast jeŜeli chodzi o wykonanie 
nowego ogrodzenia to nie w tym roku. Zadanie to będzie wykonane przy przebudowie  
skrzyŜowania ulicy Staszica i Kościuszki, wliczone w koszt budowy. Koszty nowego 
ogrodzenia wynoszą ok. 140 tys. zł. TakŜe racjonalne jest wykonanie tego zadania  
ze środków wskazanych wyŜej.    

 
w sprawie:  przejęcia nieruchomości od PKP na rzecz gminy Bytów. 
 
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz. Podkreślił, i Ŝ obecnie 
jesteśmy w trakcie podpisania umowy na przejęcie odcinka między Lipuszem  
a Bytowem. W tej sprawie jest przygotowana pełna dokumentacja do przekazania.  
Nie ma natomiast pełnej dokumentacji na przejęcie odcinka Bytów – Korzybie. 
Prawdopodobnie w miesiącu czerwcu powinno dojść do sfinalizowania umowy, poza 
tym szczegółowej informacji w tej sprawie udzielił Burmistrz Miasta w pkt 5.  

 
Radny Edward Wałdoch zabierając głos w tej sprawie zadeklarował pomoc przy 
załatwianiu niezbędnych spraw związanych z przejęciem nieruchomości od PKP  
na rzecz gminy Bytów.  
 
w sprawie: usunięcia zastoisk wody z ścieŜki biegnącej wokół zamku 

bytowskiego.  
Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz informując, iŜ od początku 
istnienia tej ścieŜki problem ten istniał. Być moŜe naleŜy szukać innego rozwiązania 
poprzez podwyŜszenie ścieŜki bądź zamontowania specjalnych kładek.   
 
w sprawie: wydzierŜawienia bosmanki nad j. „Jeleń” z zaliczeniem nakładów  

na poczet czynszu.  
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Odp. udzielił Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz stwierdzając,  
iŜ  28.05.2007 r. odbył się przetarg na dzierŜawę bosmanki, na który nie wpłynęła 
Ŝadna oferta. Cena za dzierŜawę była zgodna z uchwałą Rady Miejskiej. Niebawem 
zostanie ogłoszony II przetarg, gdzie cena będzie obniŜona. JeŜeli nie będzie chętnych, 
wówczas będzie moŜliwość negocjacji.   

 
w sprawie: zabudowy (pomosty, domki wypoczynkowe) w pasie otuliny Jeziora 

Gubisz. 
 
Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
Odnosząc się do udzielonej odpowiedzi przez Burmistrza Miasta w sprawie 
przyznanych nagród dla członków Zarządu Spółki WM, radna Danuta Michnowicz 
stwierdziła, iŜ odpowiedź w tej sprawie ją nie satysfakcjonuje. Ma mieszane uczucia 
co do przyznawania nagród oraz ich zróŜnicowania. Dlaczego burmistrz, który  
ma 100 % udziałów w obu spółkach, zgadza się, aby nagrody tak znacząco się róŜniły;  
np. w BTBS nagroda była równa wysokości tylko jednego wynagrodzenia  
a w Wodociągach Miejskich niemalŜe 3-krotnie. To, Ŝe Rada Nadzorcza wnioskuje 
nagrodę, nie znaczy, Ŝe trzeba ja przyznać. Zdaniem radnej jest to zbyt wysoka 
nagroda i w tym przypadku wiarygodność władzy została zachwiana. Miało być 
inaczej, Ŝe wszystkie podmioty miały być w miarę równo traktowane. 
 
Zabierając głos w tej sprawie Burmistrz Miasta powiedział, ani dziś, ani wcześniej  
nie próbował zepchnąć na Radę Nadzorczą odpowiedzialności za decyzję. Zdaje sobie 
sprawę, Ŝe figurował tam jego podpis. JeŜeli chodzi o zmianę regulaminu Spółki,  
co do wprowadzenia kadencyjności, to moŜemy nad tym dyskutować. Nagrody  
te przyznawane są na podstawie regulaminu, który funkcjonuje od 6 lat, zgodnie  
z którym przyznawano wcześniej nagrody. Wcześniej nie było jakichś głośnych 
sprzeciwów.   
 
Radny Kazimierz Kerlin odniósł się do interpelacji radnego Gawina, dlaczego 
przewodniczący Rady poprzedniej kadencji nie wprowadził do porządku obrad 
projektu uchwały dot. podwyŜki cen wody i ścieków. OtóŜ z uwagi na niezgodność  
z przepisami prawa. Po prostu wniosek nie wpłynął w terminie i nie była tu Ŝadna zła 
wola przewodniczącego Rady.  
 
Ad. pkt-u. 10. 
 
W punkcie tym Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Mieczysław Bachórz odczytał 
postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku w sprawie 
odrzucenia skargi kasacyjnej złoŜonej przez Henryka Ulinowicza z dnia 10.05.2007 r. 
Treść postanowienia załączeniu do protokołu. 
 
Radny Rafał Gierszewski w swojej wypowiedzi odniósł się do sprawy przyznanych 
nagród dla członków Zarządu Spółki Wodociągów Miejskich w Bytowie. Powiedział,  
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iŜ po przeczytaniu artykułu miał podobne zdanie. Ale po zbadaniu sprawy osobiście 
dziwi się niektórym radnym, Ŝe wypowiadają takie słowa, Ŝe spółka przynosi stratę,  
Ŝe nagroda została wypłacona dzięki podwyŜce cen wody. Po zapoznaniu się z pełną 
dokumentacją Spółki odnośnie jej działalności stwierdził, iŜ wniosek Rady Nadzorczej 
był jak najbardziej zasadny, aby wnioskować o taką nagrodę. Zdaniem radnego 
wypowiedzi niektórych radnych co do przyznanych nagród są bezpodstawne. Radni, 
którzy krytycznie wypowiadają się w tej sprawie nie zapoznali się dokładnie z aktami 
Spółki, być moŜe wynika to z braku kompetencji lub wykształcenia ekonomicznego. 
Nie moŜna opierać się na danych wybiórczych. Tę sprawę naleŜy zbadać dokładnie. 
Spółka od lat przynosi zyski, którego dowodem są wyniki finansowe, które moŜna 
sprawdzić na podstawie sporządzonych bilansów rocznych. Poza tym została wydana 
opinia niezaleŜnego biegłego rewidenta oraz został sporządzony raport z dnia 
27.02.2007 r. Działalność Spółki w tej opinii została oceniona na bardzo wysokim 
poziomie. Wysokość tej premii jest jak najbardziej zasadna. UwaŜa, Ŝe za dobrą pracę 
powinniśmy wynagradzać.  
 
Radna Danuta Michnowicz odnosząc się do wypowiedzi radnego Gierszewskiego 
stwierdziła, iŜ w swojej wypowiedzi odniosła się tylko do wysokości wypłaconych 
nagród. Zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami nie chciała poruszać spraw 
dotyczących działalności Spółki. Wyprasza sobie, Ŝeby radny podwaŜał jej 
kompetencje. Rzeczywiście z wykształcenia nie jest ekonomistą, jeŜeli coś sprawdza, 
stara się to robić dobrze, opierając się na dokumentach takich jak: akt notarialny, 
uchwała Zgromadzenia Wspólników, wniosek Rady Nadzorczej, uchwała Rady 
Miejskiej oraz na regulaminie Rady Nadzorczej z 1993 r., który do tej pory nie został 
zaktualizowany jak równieŜ akt notarialny nie został zaktualizowany na którym 
widnieje podpis byłego burmistrza, a nie na artykułach prasowych, a więc te zarzuty  
są bezpodstawne. 
 
Radny Marek Osiński zwrócił uwagę, Ŝe nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje  
w sprawie: utworzenia placu zabaw w Ząbinowicach oraz remontu ul. Polnej. 
 
W odpowiedzi Zastępca Burmistrza p. Leszek Waszkiewicz oznajmił, iŜ podpowiedź 
w tej sprawie zostanie udzielona na piśmie.  
 
Radny Marian Miazga w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej zgłosił wniosek 
formalny o zmianę procedury wynagradzania w spółkach kapitałowych ze 100 % 
udziałem Gminy Bytów do wysokości dwóch średnich płac obowiązujących  
w spółkach. Jedna płaca byłaby w ramach tzw. „trzynastki”, natomiast druga jako 
nagroda roczna. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe w chwili obecnej takiego wniosku  
nie moŜe przyjąć, gdyŜ oficjalnie Klub radnych PO nie został zgłoszony, czyli de facto 
nie istnieje. Zaproponował, aby złoŜyć wymagane dokumenty i wówczas dokonać 
zgłoszenia powyŜszego wniosku. Na dzień dzisiejszy zgłoszone są dwa Kluby tj. NIW 
i PiS. 
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Radny Jerzy Wyczk odnosząc się do swojej wypowiedzi w sprawie wypłaconych 
nagród dla członków zarządu Spółki WM podkreślił, i Ŝ takie uwagi miało 
społeczeństwo i dlatego je na sesji poruszył. Jako radny nie ma takiego obowiązku 
sprawdzania dokumentacji spójki pod względem formalno-prawnym. Od tego są inne 
organa władzy.   
 
Radna Danta Michnowicz powiedziała, jeŜeli mamy jakieś problemy ze Spółką  
lub jakieś niejasności. To w tej sprawie powinna odbyć się oddzielna debata, poza tym 
odnośnie działalności Spółki ma przygotowane 5 pytań, które chcę złoŜyć na piśmie 
do Burmistrza w celu udzielenia pisemnej odpowiedzi, które chcę przekazać 
mieszkańcom Wspólnoty. 
 
Radna Beata Bigda – Świątek apeluje o jak najszybszy remont ulicy Sikorskiego  
oraz ulic w pobliŜu Zamku. ZbliŜa się sezon letni a nasze ulice w centrum miasta  
są fatalne.  
 
Radny Marian Miazga zabierając głos w tej sprawie powiedział, 22.05.2007 r. została 
wydana decyzja na przebudowę ulicy Sikorskiego, takŜe po uprawomocnieniu  
się wykonawca przystąpi do prac remontowych.   
 
Radna Barbara Pobłocka wnioskuje o postawienie koszy na śmieci na placu zabaw  
w Ząbinowicach. 
 
Radny Jarosław Gawin wnioskuje o właściwe oświetlenie wokół zamku bytowskiego.  
 
Obrady sesji zakończyły się o godz. 13.30. 
 
 

Pan Janusz Wiczkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, 
wyczerpując porządek obrad, zamknął sesję Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula  Szyszło            Janusz  Wiczkowski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


